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WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT
NEWSLETTER - February 2025/Février 2025
(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

This weekend, Swiss citizens will vote on a global first initiative "For a responsible
economy within our planet's limits". It is remarkable that this existential topic is on the
table less than six months after a vote on protecting biodiversity and two years after
we passed the Climate law. It is a testament to direct democracy, and the kind of
healthy debate possible when citizens are free to mobilize to shape the collective
agenda. No matter the outcome of the vote, every one of these conversations
contributes to broader systemic change. And economics and the question of near-
term financial trade-offs are always front and center in the debate. 

And yet, markets are social constructs, while the physical conditions that underpin
human life are not. The natural world is agnostic to our politics and our economics.
When push comes to shove, it’s easy to see which one will need to adapt to the
other. To continue to flourish over the long-term, all future human activities and
innovation will need to operate within the safe space of our nine planetary
boundaries. The myth that really needs busting is that this will cost a lot more and be
detrimental to our standards of living. It’s been shown time and time again that the
economic and social costs of the transition pale in comparison to that of inaction.
Leaving externalities aside, last month's release of a new open-source AI-powered
chatbot by DeepSeek showed us that humans can do far better, using less capital
and working with existing technology. And that this in turn massively alters capital
flows. We need to focus a lot more on unleashing innovation of this kind in the
sustainability space. The capital will follow.

Marie-Laure Schaufelberger
President

Interview of the Month:
André Hoffmann

"One of the biggest barriers we face is the siloed thinking that still pervades much of
the business, academic and policy world... To overcome this, we have to align on a

shared purpose and acknowledge our interdependence."
 

This month we had the great opportunity of interviewing André Hoffmann, a strong
champion of sustainable business and an inspiring leader paving the way for new
models of collaboration and action.   We asked him about a range of catalytic
initiatives he is involved with including a new Swiss Global Hub for Nature Finance
that will make Switzerland a pioneer  in this crucial area of sustainable Qnance. To
the interview

●  What's Happening at SFG?

// Warm Data Lab - back by popular demand!
Wednesday, February 19, 2025 | 17h30-19h30 | SFG O;ces
SFG invites you to participate in an interactive conversation format following
the Warm Data Lab practice established by Nora Bateson. These experiences have
been described as a “kaleidoscope of conversation”, packed with enriching stories,
laughter, and insight.  Everyone is welcome, from all ages and backgrounds, and we
encourage you to bring a colleague, friend, or family member. Participation is not
dependent on knowledge or skill. Learn more or RSVP directly. This event will also be
a farewell to SFG's old oYce before the team moves to its new home.

// Roundtable: Defence and Arms Exclusion (in French)
Thursday, March 6, 2025 | 12:30 - 14:30 | Maison Rousseau et Littérature
Traditionally arms have been excluded from ESG portfolios but with today’s
geopolitical context, particularly when it comes to European defence, responsible
investors are faced with complex questions about if and how to include defence
companies in portfolios.  This roundtable will be moderated by SFG’s chair of its
peace Qnance committee, Dominique Habegger, and will provide a space for
exchange between Qnance professionals on the approaches they are considering
when it comes to investment decision-making around arms and defence. This event
is for members only, become a member of SFG to participate.

// Call for Mentors: GIIA Mentorship Program
Sustainable Finance Geneva (SFG) and the Geneva Impact Investing Association
(GIIA) have joined forces to empower the next generation of sustainable Qnance
professionals. This program will provide an opportunity for students to learn from
experienced sustainable Qnance professionals and build their skills and knowledge. 
SFG is calling on its members and community to participate in this unique program
as mentors. Please apply here by March 7.

// Dialogue for Sustainable Finance  
Wednesday, March 5th, 2025 | 6:30 PM | Uni Mail, Room MS 160, Geneva
We are very pleased to invite you to join us for a pivotal event on the transformative
role of Qnance in addressing climate and biodiversity, also highlighting the critical
leadership of women and youth in driving this essential transition. This event is
organized by Climate Bridges, UNIGE and the SDG Solution Space and will feature
SFG's President and Managing Director as speakers. Register here

// SAVE THE DATE: Spring Meet & Connect 
Wednesday, March 20, 2025 | 18-20h
Mark your calendars for an evening of networking and exchange on sustainability
and Qnance.

●  For your Radar

// CAS Sustainable Finance HEG Genève : Registration open
Monday, March 17th, 2025 | Online
The Geneva School of Business Administration (Haute école de gestion Genève –
HEG) is offering the online CertiQcate of Advanced Studies (CAS) in Sustainable
Finance for the fourth year. The next session will start on March 17th 2025.
Designed by professionals for professionals with the support of the Cyberlearn HES-
SO e-learning center, this programme is mainly conducted through online teaching.
Learn from seasoned sustainable Qnance experts from the Qnancial, banking,
international organisations and academic domains. Click here for more information

// Geneva Net Zero Symposium: Advancing the Baku to Belem Roadmap
Tuesday, February 25th, 2025 | 10:00-17:30 | Palais des Nations
The Geneva Net Zero Symposium: Advancing the Baku to Belem Roadmap will
feature 8 inspiring speakers, each delivering concise yet impactful presentations,
followed by participant questions and discussion, ensuring a dynamic and thought-
provoking experience for all attendees. The goal of this symposium is to inspire
optimism and innovation in the climate space. Register here

//  Launch of the Swiss Convention des Entreprises pour le Climat (CEC)
The Swiss Convention des Entreprises pour le Climat (CEC) is launching a program in
French-speaking Switzerland to make the shift from an extractive to a regenerative
economy irresistible by 2030. The program will accompany leading decision-makers
to rethink their business models within the framework of planetary boundaries.
Launching in May, the program is recruiting companies to participate.
Contact Contact@cec-swiss.org for more information or join a webinar on "The
systemic role of Finance in the creation of innovative and regenerative
models" Thursday, March 13th, 2025, which will feature testimonials from Qnancial
executives who have completed the program. Save the date and follow on LinkedIn
for registration info.  

// E-Learning: "The Glassbox" course on raising capital from impact-focused family
o;ces
Flexible | Online
The number of Family oYces has more than tripled since 2019, there are an
estimated 10 SFOs and 5K MFOs globally which manage 6 Trillion USD in assets. 
Family oYces are collectively having a greater impact on the world of investing, and
business broadly, but those effects are relatively known. Explore this self-paced
online course, The Glassbox, teaching you how to access family oYces, partner, and
raise capital. Watch the introductory video and access the course here.

●  Sustainable Finance News

// Investors warn Omnibus package could weaken EU sustainability disclosures,
harming investment and economic competitiveness
The EU Commission is currently considering an Omnibus Package to amend key
sustainable Qnance regulations, it is expected to vote on the package the 26th
February.  More than 200 Qnancial sector actors have signed a joint statement
calling on the EU Commission to “preserve the integrity and ambition” of the EU’s
sustainable Qnance framework, warning that the move is likely to create legal
uncertainty, jeopardise Europe’s long-term economic competitiveness, and harm
investment. PRI

// Politics, not climate, to drive sustainable cnance trends in 2025
Additional ESG backlash from the United States is all but assured under a Donald
Trump presidency.  This expected to widen the gap between Europe and the US on
environmental and social regulations. Analysts expect to see sustainable investment
resilience globally but declines in the US. Reuters

// How planetary risk is transforming world cnance 
In this thought piece, the UNDP lays out the pivotal moment the sustainable Qnance
currently faces and trends to watch in 2025.  The industry needs robust internal
processes and decision-making frameworks to support sustainability disclosures
that lead to actionable outcomes rather than superQcial reporting.  In addition, now
is the time to move from risk to opportunity, seizing growth opportunities by
innovating on products like green bonds and sustainability-linked loans. UNDP

Version française

Chère communauté,

Ce week-end, les citoyens suisses voteront sur une initiative populaire sans
précédent au niveau mondial : "Pour une économie responsable dans les limites de
notre planète". Le fait que ce sujet existentiel soit à l'ordre du jour moins de six mois
après un vote sur la protection de la biodiversité et deux ans après l'adoption de la loi
sur le climat est remarquable. Cela témoigne de la valeur de la démocratie directe et
du type de débat possible lorsque la société civile est appelée à se mobiliser pour
façonner l'agenda collectif. Quels que soient les résultats des votes, chaque débat
public contribue à la prise de conscience de la nécessité de changement
systémique. L'économie, et la question des compromis Qnanciers à court terme, sont
toujours au cœur du débat. 
 
Pourtant, si les marchés sont des constructions sociales, les conditions naturelles
propices aux activités humaines ne le sont pas. La nature est indifférente à notre
politique et à nos considérations économiques ; ce que nous rappelle chaque nouvel
évènement climatique. C’est pourquoi il nous faut inscrire toute innovation dans nos
neufs limites planétaires si nous voulons continuer à prospérer sur le long terme. Et
c’est un mythe de penser que cela coûtera forcément beaucoup plus cher et sera
préjudiciable à notre niveau de vie. Il a été prouvé à maintes reprises que les coûts
économiques et sociaux de la transition sont incomparablement moins élevés que
de ceux de l'inaction. Laissant les externalités de côté, le nouveau chatbot open-
source AI de DeepSeek nous prouve que l’innovation demeure possible en utilisant
moins de capital et en travaillant avec une technologie existante. Et cela, en retour,
modiQe massivement les tux de capitaux. Nous devons vraiment créer les
conditions pour encourager ce type d'innovation dans le domaine de la durabilité. Le
capital suivra.

Marie-Laure Schaufelberger
Présidente

Interview du mois: André Hoffmann

« L'un des principaux obstacles auxquels nous sommes confrontés est le
cloisonnement qui caractérise encore une grande partie du monde des affaires, de

l'enseignement et de la politique... AEn d’y remédier, nous devons nous aligner sur un
objectif commun et reconnaître notre interdépendance. »

 
Ce mois-ci, nous avons eu l'occasion d'interviewer André Hoffmann, un fervent
défenseur des entreprises durables et un leader inspirant qui ouvre la voie à de
nouveaux modèles de collaboration et d'action.  Nous l'avons interrogé sur une série
d'initiatives catalytiques dans lesquelles il est impliqué, notamment le nouveau
Swiss Global Hub for Nature Finance qui fera de la Suisse une pionnière dans ce
domaine crucial de la Qnance durable. Cliquez ici pour lire l’interview

●  Quoi de neuf à SFG?

// Warm Data Lab
Mercredi, 19 Février 2025 | 17h30-19h30 | Bureaux SFG
SFG vous invite à participer à une conversation interactive suivant la pratique du
Warm Data Lab, initiée par Nora Bateson. Ces expériences ont été décrites comme
un "kaléidoscope de conversations", riches en histoires, en rires et en rétexions
stimulantes. Tout le monde est le bienvenu, quel que soit l'âge ou le parcours, et
nous vous encourageons à venir accompagné d'un collègue, d'un ami ou d'un
membre de votre famille. Aucune connaissance ou compétence particulière n'est
requise pour participer. Cliquez pour en savoir plus ou conQrmer votre présence
directement. Cet événement sera également l’occasion de dire adieu à l’ancien
bureau de SFG avant que l’équipe ne s’installe dans ses nouveaux locaux.

// Table Ronde sur l'exclusion des armes
Jeudi, 6 mars 2025 | 12:30 - 14:30 | Maison Rousseau et Littérature
Traditionnellement, les armes sont exclues des portefeuilles ESG. Cependant, dans
le contexte géopolitique actuel, en particulier en ce qui concerne la défense
européenne, les investisseurs responsables sont confrontés à des questions
complexes sur la possibilité et la manière d'inclure les entreprises de défense dans
les portefeuilles. Cette table ronde offrira un espace d'échange entre les
professionnels de la Qnance sur les approches qu'ils envisagent lorsqu'il s'agit de
prendre des décisions d'investissement en matière d'armement et de défense.  La
table ronde sera animée par Dominique Habegger, chef du comité de Qnance de paix
de SFG, qui présentera les dernières rétexions de la communauté internationale. Les
participants seront invités à partager leurs points de vue et leurs expériences dans le
cadre des règles de Chatham House. Cet événement est réservé aux membres,
rejoignez SFG en tant que membre pour participer.

// Appel à Mentors : Programme de Mentorat GIIA 
Sustainable Finance Geneva (SFG) et la Geneva Impact Investing Association (GIIA)
unissent leurs forces pour accompagner la prochaine génération de professionnels
de la Qnance durable. Ce programme offrira aux étudiants l’opportunité d’apprendre
auprès d’experts du secteur et de développer leurs compétences et leurs
connaissances. SFG invite ses membres et sa communauté à participer à ce
programme unique en tant que mentors. Postulez ici avant le 7 mars.

// Dialogue pour une Place Financière Durable 
5 Mars 2025 | 18h30 | Uni Mail, Salle MS 160, Genève
Nous avons le plaisir de vous inviter à cet évènement focalisé sur la transformation
du secteur Qnancier pour le climat et la biodiversité, en explorant aussi le rôle
important du leadership des femmes et des jeunes dans cette transition
essentielle. Cet événement est organisé par Climate Bridges, l'UNIGE et SDG Solution
Space. La présidente et la directrice de SFG y interviendront. Inscrivez-vous
 
// SAVE THE DATE: Spring Meet & Connect 
Mercredi, 20 Mars 2025 | 18-20h
Réservez la date pour une soirée de networking et d’échanges sur la durabilité et la
Qnance.

● Bon à savoir
// CAS Sustainable Finance HEG Genève : les inscriptions sont ouvertes
Lundi 17 mars 2025 | En ligne
Pour la quatrième année, la Haute école de gestion Genève (HEG) propose son CAS
(CertiQcate of Advanced Studies) en Qnance durable offert principalement en ligne.
La prochaine session commencera le 17 mars 2025. Développé par des
professionnels pour les professionnels, avec le soutien de Cyberlearn, centre e-
learning de la HES-SO, ce programme est particulièrement texible, basé
principalement sur un enseignement à distance (en anglais). Il s’appuie sur les
contributions d’experts reconnus de la banque et Qnance, des organisations
internationales et des universités. Pour plus d’informations, cliquez ici

// Symposium Genève Net Zero : Avancer de Baku à Belem
Mardi, 25 Février 2025 | 10:00-17:30 | Palais des Nations
Le Symposium Genève Net Zéro : Faire avancer la feuille de route de Bakou à
Belém mettra en avant huit intervenants inspirants, chacun livrant des présentations
concises mais percutantes, suivies de questions et de discussions avec les
participants. Cet échange dynamique et stimulant garantira une expérience
enrichissante pour tous les participants. L'objectif du symposium est d'inspirer
l'optimisme et l'innovation dans le domain du climat. Inscrivez-vous ici.

// Lancement de la Convention Suisse des Entreprises pour le Climat (CEC)
La Convention des Entreprises pour le Climat (CEC) se lance en Suisse Romande
pour rendre irrésistible la bascule de l'économie extractive vers l'économie
régénérative avant 2030. Elle propose d'accompagner les dirigeantes et dirigeants
dans un programme entre pairs pour repenser leurs modèles d’affaires dans le cadre
des limites planétaires. Débutant en mai, le recrutement des entreprises
participantes en cours. Contactez contact@cec-swiss.org pour plus d'informations
ou rejoignez le webinaire : "Le role systèmique de la Finance dans la création de
modèles innovants et régénératifs" le Mardi 13 Mars 2025. Ce dernier inclura des
témoignages de cadres ayant participé au programme. Réservez la date et abonnez
vous à la CEC sur Linkedin pour les informations concernant l'inscription.

// E-Learning: "The Glassbox" - Cours de levée de fonds auprès des family o;ce à
impact
Flexible | En Ligne
Le nombre de family oYces a plus que triplé depuis 2019, avec une estimation de dix
SFOs et cinq mille MFOs dans le monde, gérant un total de six mille milliards de
dollars d’actifs. Ces entités ont un impact croissant sur le monde de l’investissement
et des affaires, mais ces effets restent encore peu connus.
Découvrez ce cours en ligne à votre rythme, The Glassbox, qui vous apprendra
à accéder aux family oYces, établir des partenariats et lever des fonds. Regardez
la video d'introduction et accédez au cours ici.

●  Nouvelles sur la Finance Durable

// Finance durable et rendements : "c'est compliqué"
Bien que plusieurs études aient montré une corrélation positive entre les scores ESG
et la performance Qnancière, d’autres remettent en question cette relation en
pointant des biais méthodologiques et des facteurs sous-jacents. Plutôt qu’une
certitude économique, la Qnance durable doit être vue comme une approche
intégrant des considérations extra-Qnancières, nécessitant une meilleure formation
des professionnels pour accompagner eYcacement les investisseurs. Le Temps

// Loi "omnibus" : L'ambition des textes européens en question
Des acteurs Qnanciers représentant 6600 milliards d’euros d’actifs demandent à la
Commission européenne de préserver les réglementations sur la Qnance durable,
malgré une volonté de simpliQcation. Face aux critiques sur leur complexité, certains
États et entreprises appellent à un allègement, voire un report. Les investisseurs
signataires insistent sur l’importance de maintenir des informations ESG de qualité
pour éviter un recul des engagements durables. Handelzeitung

Join the SFG community and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our next newsletter on October 5th 2023.
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